

VERNACULAR ARCHITECTURE

European Prize of Architecture Philippe Rotthier

2024

Triennial prize | 40 000 EUR | 1982 - today |
86 award-winning works | 32 different countries



Created in 1982, the European Architecture Prize Philippe Rotthier rewards vernacular works of collective and cultural value, rooted in their region, using natural materials in a durable way, drawing on the genius of the European city in dialogue with the past and history.

The European Architecture Prize Philippe Rotthier 2024 will value one or several architectural projects, urban and rural developments completed in the last five years that promote architecture in harmony with nature, that value local identity, history, and craftsmanship through the judicious use of common-sense principles, natural materials, and long-lasting construction techniques.

PRIZE & JURY

An amount of 40,000 EUR, possibly split between several entries, is being made available to an international jury presided by Maurice Culot, by the prize founder, Philippe Rotthier.

To apply for the European Architecture Prize Philippe Rotthier 2024, please fill in the form on www.rotthierprize.com and send us your application before the 30th of April 2024.

Application files must be sent to La Table Ronde de l'Architecture asbl, for the attention of Nadia Everard, 13 Sint Annarei 8000, Bruges, Belgium and by email: contact@rotthierprize.com

The application file should be A3 format, 20 pages maximum (single slide) and should include all documents of use in understanding the work (elevations, plans, sections, construction details, colour photographs before and after) as well as contact details of the natural person or corporate entity submitting the entry file, the names of the authors of the project (craftsmen, architects, urbanists, builders, developers, etc). Works entered for the prize must have been built within the last five years. Texts must be in French or English.

The files and documents sent will not be returned. Candidates cede their rights to reproduction and communication of their documents to the Philippe Rotthier Foundation for Architecture.

ARCHITECTURE VERNACULAIRE

Prix Européen d'Architecture Philippe Rotthier

2024

Prix triennal | 40 000 EUR | 1982 - aujourd'hui |
86 œuvres primées | 32 pays différents



Fondé en 1982 par l'architecte Philippe Rotthier, le prix triennal distingue des réalisations qui ont une valeur collective et culturelle, prennent appui sur le génie de la ville européenne, le dialogue avec le passé et l'histoire, l'ancrage régional et la mise en œuvre de matériaux naturels et durables.

Le Prix Européen d'Architecture Philippe Rotthier 2024 récompensera un ou plusieurs projets architecturaux, des aménagements urbains et ruraux réalisés au cours des cinq dernières années qui mettent en œuvre une architecture en harmonie avec la nature, qui valorisent l'identité locale, l'histoire et l'artisanat par l'utilisation judicieuse de principes de bon sens, de matériaux naturels et de techniques de construction durables.

PRIX ET JURY

Un montant de 40000 EUR, éventuellement réparti entre plusieurs candidatures, est mis à la disposition du jury présidé par Maurice Culot, par le fondateur du prix, Philippe Rotthier.

Pour présenter votre candidature au Prix Européen d'Architecture Philippe Rotthier 2024, veuillez remplir le formulaire sur www.rotthierprize.com et nous envoyer votre candidature complète avant le 30 avril 2024.

Les dossiers de candidature doivent être envoyés à La Table Ronde de l'Architecture asbl, à l'attention de Nadia Everard, 13 Sint Annarei 8000, Bruges, Belgique et par courrier électronique : contact@rotthierprize.com

Le dossier de candidature doit être au format A3, contenir 20 pages maximum (une face) et comprendre tous les documents utiles à la compréhension de l'œuvre (élévations, plans, coupes, détails de construction, photographies couleur avant et après) ainsi que les coordonnées de la personne physique ou morale qui dépose le dossier de candidature, les noms des auteurs du projet (artisans, architectes, urbanistes, constructeurs, promoteurs, etc).

Les œuvres concourant au prix doivent avoir été construites au cours des cinq dernières années. Les textes doivent être rédigés en français ou en anglais.

Les dossiers et documents envoyés ne seront pas retournés. Les candidats cèdent leurs droits de reproduction et de communication de leurs documents à la Fondation Philippe Rotthier pour l'Architecture.